
Σ τις νέες συνθήκες, επι-
βάλλεται η αναζήτηση 
λύσεων για  ανατροπή 
της ισχύουσας οδυνηρής 

πραγματικότητας, η εφαρμογή μέ-
τρων που θα δώσουν διέξοδο στις 
αγκυλώσεις της φαρμακευτικής 
πολιτικής και θα αναδείξουν το 
ελληνικό φάρμακο σε μοχλό ανά-
πτυξης. Η ελληνική φαρμακοβιο-
μηχανία έχει τη δυναμική να απο-
τελέσει έναν από τους βασικούς 
άξονες στους αναπτυξιακούς σχε-
διασμούς για το 2020.

Τα τελευταία δέκα χρόνια το 
έλλειμμα στο ισοζύγιο εμπορι-
κών συναλλαγών στα φάρμακα 
ανέρχεται στα 2,5 δισ., ποσό που, 
αναμφίβολα, δεν αρμόζει σε μια 
χώρα με τεράστια χρέη αλλά και 
μια σπουδαία και πολυετή τεχνο-
γνωσία στην παραγωγή φαρμά-
κου. Το ελληνικό φάρμακο πα-
ραμένει καθηλωμένο σε μερίδιο 
18% της αγοράς, με συνέπεια οι 
φαρμακευτικές θεραπείες να μο-
νοπωλούνται από τα ακριβά ει-
σαγόμενα φάρμακα. Η κατάσταση 
αυτή έχει πολλαπλές δυσάρεστες 
επιπτώσεις τόσο στην κοινωνία 
όσο και την εθνική οικονομία. Γι’ 
αυτό και κρίνεται αναγκαία η ανα-
τροπή της. Η Πανελλήνια Ενωση 
Φαρμακοβιομηχανίας (ΠΕΦ) θε-
ωρεί ότι πρέπει να αρθούν άμεσα 
τα σημερινά αντικίνητρα στη φαρ-
μακευτική πολιτική και να υιοθε-
τηθούν αναπτυξιακές ρυθμίσεις, 
στην κατεύθυνση ενίσχυσης του 
επώνυμου, καινοτόμου και ποιο-
τικού ελληνικού φαρμάκου. 

Εισαγωγές
Το να εισάγουμε προϊόντα που 
μπορούμε να παράγουμε δεν έχει 
κάποια λογική ούτε όφελος για τη 
χώρα μας. Οι ασφυκτικοί δημοσι-
ονομικοί στόχοι επιβάλλουν την 
ορθή κατανομή των πόρων προς 
όφελος των ασθενών αλλά και της 
εθνικής οικονομίας. Στην κατεύ-
θυνση αυτή, η ΠΕΦ είναι έτοιμη 
και αποφασισμένη να υπογράψει 
ένα Κοινωνικό Επιχειρηματικό 
Συμβόλαιο, μέσω του οποίου θα 
δεσμευτεί υπεύθυνα σε συγκεκρι-
μένες δράσεις κοινωνικού, οικονο-
μικού και αναπτυξιακού χαρακτή-
ρα. Αναγνωρίζοντας το ρόλο της 
ως κοινωνικού εταίρου και με κο-
στολογημένες προτάσεις της στην 
ελληνική κυβέρνηση, δεσμεύεται 
να συμβάλει στην ομαλοποίη-
ση της αγοράς φαρμάκου και να 
συμμετάσχει ενεργά στο στόχο της 
δυναμικής επανεκκίνησης προς 

όφελος της κοινωνίας και της οι-
κονομίας.

Σε ένα πλαίσιο δυναμικών συ-
νεργασιών μεταξύ κράτους, επι-
χειρήσεων, επιστημονικού κό-
σμου και εργαζομένων με στόχο 
την ανάπτυξη, οι δεσμεύσεις της 
ελληνικής φαρμακοβιομηχανίας 
αφορούν, κυρίως, στα εξής ση-
μεία: 
m Στην επαρκή κάλυψη του 70% 

των φαρμακευτικών αναγκών 
της πρωτοβάθμιας περίθαλψης 
Υγείας και του 50% της νοσοκο-
μειακής περίθαλψης με ποιοτι-
κά φάρμακα σε χαμηλές τιμές, 
οι οποίες θα οδηγήσουν και σε 
μείωση στις συμμετοχές των 
ασθενών.

m Στην υλοποίηση νέων επενδύ-
σεων.

m Στην ενίσχυση της απασχόλη-
σης.

m Στην εφαρμογή προγραμμάτων 
έρευνας και  καινοτομίας με 
αξιοποίηση του ακαδημαϊκού 
και του  επιστημονικού δυνα-
μικού της χώρας. 

m Στην ενίσχυση του εξαγωγικού 
προσανατολισμού της ελληνι-
κής φαρμακοβιομηχανίας.

Με επενδυτική δραστηριότη-
τα που ανέρχεται στα 800 εκατ. 
την τελευταία δεκαετία, ετή-
σια συνεισφορά ύψους 2,8 δισ. 
στο ΑΕΠ και συμμετοχή στην 
απασχόληση με 55.000 άμεσες 
και έμμεσες θέσεις εργασίας, η 
ελληνική φαρμακοβιομηχανία 
μπορεί να διαδραματίσει ρόλο 
εθνικού πρωταγωνιστή στην 
προσπάθεια εξόδου από την κρί-
ση. Εχοντας κατοχυρώσει μια 
πολύτιμη τεχνογνωσία στην πα-
ραγωγή καινοτόμων φαρμάκων, 
οι 27 παραγωγικές μονάδες της 
ελληνικής φαρμακοβιομηχανίας 
διαθέτουν μια ιδιαίτερα αντα-
γωνιστική διεθνή παρουσία, με 
συνέπεια την ανάδειξή της ως 
δεύτερου εξαγωγικού κλάδου 
στην οικονομία μας με εξαγω-
γική δραστηριότητα σε 85 χώρες 
παγκοσμίως.

Ελληνικές επιχειρήσεις
Η ελληνική φαρμακοβιομηχανία 
είναι κλάδος που απαρτίζεται από 
οικογενειακές, κυρίως, επιχειρή-
σεις. Είναι περήφανη που παράγει 
επώνυμα, αξιόπιστα, καινοτόμα, 
προσιτά και διεθνώς αναγνωρι-
σμένα φάρμακα. Είναι περήφανη 
που έχει διατηρήσει το προσωπικό 
της και στηρίζει την απασχόληση 
κατά τη διάρκεια της οικονομικής 

κρίσης. Περήφανη που συνεχίζει 
να επενδύει. Περήφανη που, την 
περίοδο αυτή, εξελίσσει και υπο-
στηρίζει πολλά ερευνητικά προ-
γράμματα, στα οποία συμμετέχουν 
εκατοντάδες Ελληνες επιστήμονες 
και υπηρετεί την καινοτομία. Πε-
ρήφανη που πρωταγωνιστεί στις 
εξαγωγές.

Παρ’ όλα αυτά, η θέση του ελ-
ληνικού φαρμάκου στην ελληνι-
κή αγορά παραμένει εξαιρετικά 
δυσχερής. Και αυτό οφείλεται 
στη λάθος φαρμακευτική πολιτι-
κή που εφαρμόζεται διαχρονικά 
στη χώρα μας. Οι εξαντλητικές 
μειώσεις τιμών, τα αλλεπάλληλα 
rebates και clawbacks, σε συνδυ-
ασμό με την άμεση φορολόγηση 
και τις εισφορές, οδηγούν σε συ-
νολική επιβάρυνση της ελληνικής 
φαρμακοβιομηχανίας σε ποσοστό  
που ξεπερνάει το 55%. Παράλλη-
λα, το σύστημα προμηθειών φαρ-
μάκων από τα νοσοκομεία δημι-
ουργεί μονοπώλιο εισαγόμενων 
φαρμάκων, ενώ οι τεράστιες καθυ-
στερήσεις στην αδειοδότηση των 
ελληνικών φαρμάκων, η απουσία 
μιας δυναμικής πολιτικής διάδο-
σης της χρήσης γενοσήμων και 
η εφαρμογή της συνταγογράφη-
σης, με βάση τη δραστική ουσία, 
οδηγούν την εγχώρια παραγωγή 
σε αδιέξοδο.

ΑΡΘΡΟ ΤΟυ 
ΘΕΟδωΡΟυ ΤΡυφωνΑ
Προέδρου 
Πανελλήνιας Ενωσης 
Φαρμακοβιομηχανίας  
και αντιπροέδρου ΕΛΠΕΝ

Πιστεύουμε πως ήρθε η ώρα για 
ανατροπή της ισχύουσας κατάστα-
σης και ανάδειξη του ελληνικού 
φαρμάκου σε καθοριστική λύση 
για την Υγεία, την κοινωνία και 
την ανάπτυξη. Και είμαστε έτοιμοι 
να συμβάλουμε σε αυτό.

Με χρονοδιάγραμμα υλοποίη-
σης σε διάστημα μόλις έξι μηνών 
και χωρίς κάποιο επιπλέον κόστος 
για το ελληνικό κράτος, αντίθετα με 
πολλαπλά οφέλη, η ελληνική φαρ-
μακοβιομηχανία επιθυμεί να επι-
βεβαιώσει στην πράξη ότι μπορεί 
να αποτελέσει μοχλό ανάπτυξης.

Στο πλαίσιο αυτό, είναι ανα-
γκαία η αντιμετώπιση του ελλη-
νικού φαρμάκου ως επένδυση για 
το μέλλον κι όχι απλά ως μια δα-
πάνη. Τα επόμενα μέτρα που θα 
ληφθούν θα πρέπει να είναι προ-
σανατολισμένα στη διαμόρφωση 
μιας ισχυρής, ανταγωνιστικής και 
εξαγωγικής εγχώριας φαρμακο-
βιομηχανίας. Είναι στο χέρι της 
ελληνικής Πολιτείας να θέσει τις 
βάσεις για την Ελλάδα του 2020. 
Με ξεκάθαρες πολιτικές αποφά-
σεις που θα επιτρέψουν τη «φυγή 
προς τα εμπρός». Σε μια τέτοια 
κατεύθυνση, η ελληνική φαρμα-
κοβιομηχανία θα είναι αρωγός 
στην υλοποίηση των πολιτικών 
που θα δώσουν λύση για την Ελ-
λάδα τού αύριο. ■

Το ελληνικό φάρμακο παραμένει 
καθηλωμένο σε μερίδιο 18% της αγοράς
Η οικονομική κρίση στη χώρα μας μετρά 
ήδη πέντε χρόνια, έχοντας αφήσει ανεξίτηλο 
το σημάδι της στην ελληνική κοινωνία και 
σοβαρές συνέπειες στον ευαίσθητο κλάδο 
της φαρμακευτικής περίθαλψης.  

Η θέση του ελληνικού 
φαρμάκου στην 
ελληνική αγορά 
παραμένει εξαιρετικά 
δυσχερής. Και αυτό 
οφείλεται στη λάθος 
φαρμακευτική πολιτική 
που εφαρμόζεται 
διαχρονικά 
στη χώρα μας
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